
Acta de la Comissió de Participació en la programació de 

l’oferta educativa a Barcelona 

 

Data: 6 de maig de 2024 

Hora: 17:00  

Lloc: Aula de Formació 3 (3a planta) del Consorci d’Educació de Barcelona 

Núm. Sessió: 2a 

Ordre del dia   

 
1. Benvinguda  

2. Aprovació de l’acta anterior  

3. Nomenar secretari de la comissió  

4. Modificacions oferta inicial 2024-2025  

5. Informació preinscripció curs 2024-2025  

6. Anàlisi per zones educatives de primària i secundària  

7. Torn obert de paraules  

 

Membres de la Comissió:  

 

 Inspectora presidenta de la Comissió de Participació:  Elvira Carrió Arumí 
(Presidenta de la CGA PRI)  

 Inspectora presidenta adjunta de la Comissió de Participació: Mireia Martínez Tomé 
(Presidenta de la CGA SEC)  

 Responsable de planificació, que exercirà la vicepresidència: Eulàlia Esclapés 
Turró, Directora d’Educació i Territori del CEB 

 Planificador d’Ensenyaments obligatoris del CEB: Rubén Castillo Jaén 
 Cap del Servei d’Escolarització: Manel Díaz Blanch  
 Representants de les Titularitats de centres privats concertats: Víctor Ranera 

Martín, Anna Bayó Gesa i Antonio José Benito 
 Representants de les Direccions de centres públics de les juntes de directors: 

Àngels Cadena Bordoll, Alfons Espinosa i Miro i Núria Vallnuriola Calbó  
 Representants de les Famílies d’alumnes de centres públics: Gemma Xarles 

Jubany, Paul Mussach Rodríguez i Belén Tascón Alonso 

 Representants de les Famílies d’alumnes de centres privats concertats: Antonio  
Guerrero Requena i Agustí Ten Pujol 

 Docents de centres públics: Verònica Santos Olmo i Joan Sala i Quer 
 Representant sindical del Professorat dels centres públics: Aran Clemente Nadal 
 Representants del Professorat dels centres privats concertats: Amparo Burgueño 

Luengo 
 Membres de la Comissió de Planificació Educativa del Consell Escolar Municipal 

de Barcelona (CEMB): Sira García Bosch, Lluís Bages Virgili, Silvia Luque Delgado 
i Neus Agut Horna. 

 

Han excusat la seva presència la Sra. Gemma Xarles Jubany, el Sr. Aran Clemente 
Nadal i la Sra. Verónica Santos Olmo. No han assistit el Sr. Víctor Ranera Martín,  
la Sra. Anna Bayó Gesa, el Sr. Antonio José Benito, la Sra. Núria Vallnuriola Calbó, 



el Sr. Agustí Ten Pujol, el Sr. Joan Sala i Quer, la Sra. Amparo Burgueño Luengo i 
la Sra. Neus Agut Horna. 

 

Acords 

 

1. La presidenta ha donat la benvinguda a tots els membres. Ha recordat l’acord de 

confidencialitat que havien signat.  

 

2. S’ha aprovat per unanimitat l’acta anterior. 

 

3. Es nomena secretari de la Comissió de Participació al Sr. Alfons Espinosa i Miró, 

representant de les Direccions de centres públics de les Juntes de directors. 

 

4. El Sr. Rubén Castillo, planificador del Consorci d’Educació de Barcelona, informa 

sobre les modificacions de l’oferta inicial 2024-2025. Explica que les taules locals 

de planificació per districtes se celebraran entre els dies 8 i 14 de maig. Que és el 

Consell de direcció del Consorci qui aprova les modificacions de l’oferta. Però es 

va haver d’avançar la reunió al 3 de maig degut a la convocatòria electoral. Les 

modificacions que es puguin generar de l’oferta a les taules de planificació, les 

aprovarà posteriorment la Gerenta. 

Es fa un repàs de les variacions de l’oferta inicial per titularitat i zones. Segons els 

estudis del padró, a I3 hi ha un repunt de població, sobretot en algunes zones 

concretes. Això repercutirà en les ràtios de l’oferta final. Es revisen les ràtios dels 

centres públics i les dels centres privats concertats. També es repassen els canvis 

d’oferta inicial a centres públics de primer d’ESO i les capacitats per zones. Tots 

els centres concertats tenen una ràtio inicial de 30 alumnes per grup. 

 

5. El Sr. Rubén ens aporta dades sobre la preinscripció 2024-2025: el total de 

sol·licituds presentades és de 24.078, que són 1.000 més que el curs passat.  

A I3 s’han presentat 10.617 sol·licituds, que representen un 90% de l’oferta de 

places. Han augmentat les sol·licituds de concertada respecte a pública, la qual 

cosa ha frenat la tendència d’augment de sol·licituds cap a la pública dels darrers 

cursos. 

De primer d’ESO, s’han presentat 6.973 sol·licituds. La concertada ha mantingut 

la demanda, segurament per la continuïtat primària secundària. 

Per a cursos intermedis, s’han presentat 6.488 sol·licituds, que han augmentat 

molt respecte al curs passat. Això podria ser causa de l’alt índex de matrícula 

continuada, però s’hauria de fer un estudi. 

S’explica l’oferta i demanda per titularitat. Hi ha més demanda que oferta a primer 

d’ESO, perquè hi ha famílies de centres amb continuïtat que demanen plaça a una 

altra escola i això genera una demanda “no real”. S’ha de repensar com resoldre 

aquesta situació. 



També s’especifiquen les sol·licituds presentades de NEE, tant per I3 com per 

primer d’ESO i per cursos intermedis. En total 4.856 sol·licituds. D’aquestes, 295 

per a centres d’educació especial. 

Es repassen les sol·licituds per a places singulars a quatre escoles i dos instituts 

escola per a I3 i primer d’ESO. El Sr. Rubén exposa que s’hauria d’explorar més 

aquesta eina, de la qual ja tenim experiència, per veure com li podem treure el 

màxim profit. 

 

6. Finalment, el Sr. Rubén ens fa una anàlisi de la demanda per zones educatives de 

primària i secundària. Es repassen les alertes, tant de demanda en general com 

de proximitat. 

 

La comissió acorda una sèrie de criteris per donar resposta a tot el que s’ha 

exposat anteriorment i que es traslladaran a les diferents Taules de Planificació: 

• Prioritzar l’increment de l’oferta de places a partir de l’augment de capacitats 

en primer terme i amb grup addicional en segon terme.  

• En la mesura del possible, s’hauria d’evitar posar grups addicionals en els 

centres que han tingut més demanda ni tampoc en els que n’han tingut menys, 

vetllant per l’equitat entre els centres 

• A I3, prioritzar actuar en els casos de zones on les sol·licituds de proximitat  no 

queden cobertes. 

• Revisar adscripcions en les zones de secundària en situació de sobredemanda 

d’adscrits. 

 

7. Torn obert de paraules 

 

Es demana si es podria fomentar que els instituts de Sant Andreu poguessin 

acollir alumnat de Nou Barris. Es respon des de planificació que la previsió es 

fa per l’adscripció de les escoles i no per on viuen els alumnes. Tot i això, es 

remarca que s’està treballant per trencar aquestes barreres urbanístiques. 

 

Es debat en relació a la permeabilitat de les zones, la idoneïtat de tenir períodes 

ordinaris quan hi ha tanta mobilitat i les polítiques de distribució de l’alumnat 

vulnerable i la possibilitat de poder actuar també amb els que no ho són. 

 

No hi ha cap altra aportació en aquest torn d’intervencions. 

 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

Barcelona, 6 de maig de 2024 

 

 

El secretari      Vist i plau de la presidenta 
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